
 

Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Švábovce konaného dňa 16. 02. 2024. 

 

 

Prítomní:            Starosta obce Mgr. Juraj Šimko 

                           Poslanci:  PhDr. Zuzana Čížiková, Mgr. Katarína Čupková, Dana Liptáková, 

                                           Ing. Martin Orolin, Ing. Ľubomír Tkáč 

Neprítomní:        Poslanci:  Ing. Ján Brokeš, Ing. Milan Korenko 

Ďalší prítomní:   kontrolór obce Ing. Ondrej Korenko, Bc. Jarmila Winczlerová,  

                            Ing. Veronika Hoffmann, Ing, Peter Čaky PhD., Peter Farkaš 

 

 

PROGRAM: 

1. Otvorenie zasadnutia, voľba návrhovej a mandátovej komisie, overovateľov zápisnice 

a uznesenia 

2. Schválenie programu rokovania 

3. Voľba kontrolóra obce 

4. Kontrola plnenia uznesení 

5. Správa kontrolóra obce o kontrolnej činnosti v roku 2023 

6. Zásady hospodárenia s finančnými prostriedkami obce Švábovce  

7. Požiarny poriadok obce Švábovce  

8. Zmluva o zriadení vecného bremena s PVS, a.s. 

9. Dodatok k Zmluve o poskytovaní služby osvetlenia  s VSD, a,s, 

10. Návrh VZN č. 1/2024 o poskytovaní finančného príspevku na stravovanie dôchodcov 

11. Žiadosť o prenájom časti parcely č. KN C 1006/1 

12. Žiadosť o výstavbu oplotenia parcely č. KN C 678/75 a 678/73 

13. Žiadosť o odpustenie poplatku za zrážkovú vodu 

14. Zmeny rozpočtu  

15. Interpelácie   

16. Záver 

 

 
1. OTVORENIE ZASADNUTIA, VOĽBA NÁVRHOVEJ A MANDÁTOVEJ KOMISIE, 

OVEROVATEĽOV ZÁPISNICE A UZNESENIA   

    Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril a viedol starosta obce Mgr. Juraj Šimko. Prítomných 

bolo 5 poslancov z počtu 7. Do návrhovej a mandátovej komisie a za overovateľov zápisnice boli 

ako celok zvolení PhDr. Zuzana Čížiková a Dana Liptáková, za zapisovateľku bola určená Bc. 

Jarmila Winczlerová. Mandátová komisia konštatuje, že obecné zastupiteľstvo je uznášania 

schopné. 
 

2.  SCHVÁLENIE PROGRAMU ROKOVANIA 

    Starosta obce predložil program rokovania, jednomyseľným hlasovaním obecného zastupiteľstva 

bol program rokovania schválený.           
 

3.  VOĽBA HLAVNÉHO KONROLÓRA OBCE 

    Z dôvodu vzdania sa Ing. Ondreja Korenka výkonu funkcie kontrolóra obce k 29.02.2024, obec 

vyhlásila 10.11.2023 voľbu hlavného kontrolóra obce Švábovce, určené boli podmienky pre 

zvolenie do funkcie, ktoré boli zverejnené 21.12.2023 s termínom podávania žiadostí do 02.02.2024 

a voľba bola určená na 16.02.2024 – t.j. na dnešné zasadanie obecného zastupiteľstva. Podľa 

zápisnice z otvárania obálok konaného dňa 09.02.2024 sa prihlásil jeden záujemca, Ing. Veronika 

Hoffmann, splnila všetky zákonom stanovené podmienky, aby mohla byť zvolená za kontrolóra 

a bola pozvaná na voľbu hlavného kontrolóra obce, aby sa v súlade s prijatými podmienkami 

predstavila poslancom obecného zastupiteľstva. Ing. V. Hoffmann bola prítomná na zasadnutí,  

v krátkosti  informovala  o svojom  profesijnom životopise, v praxi vykonáva funkciu kontrolóra 
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obce v ďalších troch obciach, má v tejto činnosti nadobudnuté skúsenosti a vedomosti, k novým 

zneniam zákonov absolvuje vždy školenia, aby pracovala s aktuálnymi zneniami. Bližšie informácie 

o obci Švábovce si dohľadala na webovej stránke obce. Pracovný čas si zosúladí podľa výšky 

jednotlivých úväzkov, aj pre čas na zasadania obecného zastupiteľstva. 

Starosta obce predložil návrh k hlasovaniu za zvolenie Ing. V. Hoffmann za hlavného kontrolóra 

obce Švábovce od 01.03.2024, hlasovaním boli piati prítomní poslanci jednomyseľne za, dvaja 

poslanci neboli prítomní Ing. J. Brokeš ospravedlnil neúčasť a Ing. M. Korenko je práceneschopný.  

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním nadpolovičnou väčšinou všetkých poslancov 

-  volí hlavného kontrolóra obce Švábovce Ing. Veroniku Hoffmann na funkčné obdobie  v zmysle 

zák. č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení od 01.03.2024   

 -  stanovuje rozsah pracovného úväzku hlavného kontrolóra vo výške 30 % z fondu pracovnej doby.  
 

4.  KONROLA PLNENIA UZNESENÍ 
    Starosta obce vykonal kontrolu plnenia uznesení zo zasadnutia obecného zastupiteľstva konaného 

dňa 15.12.2023.  

- Požiadať Okresný úrad, pozemkový a lesný odbor, o zmenu druhu pozemkov podľa Nájomnej 

zmluvy s Lesnou spoločnosťou Švábovce p.s., druh pozemku lesný na ostatná plocha – informácia 

z Okresného úradu je, že zmena nie je jednoduchá, na ich preklasifikovanie musí byť vážny dôvod 

a správnym riešením bolo dať pozemky do nájmu lesnej spoločnosti. V budúcnosti budú niektoré 

parcely vyňaté z lesného fondu pri realizácii cyklotrasy, ale dve parcely v smere na hrebeň lesa 

ostanú lesné pozemky a OÚ nepripúšťa, že by vyhoveli žiadosti a zmenili druh pozemkov.  

Ing. O. Korenko – navrhujem podať žiadosť, ak dajú písomne že nesúhlasia, dá sa vyjadrenie lesnej 

spoločnosti o zamietnutí. V nájomnej zmluve s Lesnou spoločnosťou je, že obec urobí všetky kroky, 

aby boli lesné pozemky zmenené na druh ostatná plocha. Je to cesta, argumentujme tým, že keď to 

bude mať obec, podstatne skôr vybaví financie z EÚ fondov na opravu ako Lesná spoločnosť, ktorá 

to bude robiť z vlastných prostriedkov. 

Starosta – bude náročné získať požadované prílohy k žiadosti, ale môžeme to skúsiť. 

Bod E 2 zo dňa 25. 07.2023 ostáva v plnení.  

- Schvaľuje zámer odpredať pozemky v rómskej osade z dôvodu hodného osobitného zreteľa –

geometrický plán vysporiadania pozemkov v rómskej osade je overený OÚ v Poprade, v pondelok 

podáme žiadosť o zápis do katastra nehnuteľností a po zápise sa môže pristúpiť k odpredaju 

pozemkov. Občania sa stále zaujímajú, či bude možné zaplatiť pozemok v splátkach, že celú sumu 

nebudú mať. 

Ing. O. Korenko – treba pamätať na to, že tí čo neodkúpia pozemok, budú platiť nájomnú zmluvu 

obci, ak zaplatia iba časť kúpnej ceny, nájomná zmluva bude daná na celý pozemok.  

Starosta – nech je to najviac v troch, štyroch splátkach, odpredaje sa budú robiť už na konkrétnu 

parcelu, individuálne pri schvaľovaní zmluvy môžeme prehodnotiť podmienky predaja 

- Schvaľuje zmenu regulačného celku 10 v územnom pláne obce pre bytový dom– zmenu konzultoval 

starosta s Ing. Hudzíkovou, dotýka sa to dvoch zmien: zastavanosť – výmera bytového domu sa 

zvýši z 360 m2 na 600 m2 a podlažnosť max. 6 podlaží, či to nie je veľa, návrh Ing. Hudzíkovej, že 

sa to urbanisticky nehodí do toho priestoru a ponechať 5 podlaží. Bude o zmene informovať aj druhú 

spracovateľku územného plánu Ing. arch. Máriu Kollárovú.  

Ing. M. Orolin – šieste môže byť ako podkrovie alebo ustupujúce, predtým sme mali v návrhu 4 

podlažia 

Ing. Ľ. Tkáč – investori navrhovali aspoň 4 podlažia, aby bolo viac bytov, je teraz aj väčšia výmera 

Starosta – Ing. Hudzíková odporúča dať urobiť vizualizáciu, ako by vyzeral bytový dom v priestore, 

cena vizualizácie by bola asi 100,- €, podklady k spracovaniu máme z územného plánu. 

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne odporúča starostovi obce dať vypracovať 

vizualizáciu osadenia plánovaného bytového domu.  
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- Schválenie Dodatku č. 23 k zmluve s Brantner Poprad s.r.o.  – je podpísaný, v zmysle platnej 

legislatívy zverejnený 

- Schválenie Zmluvy o poskytnutí finančných prostriedkov pre EMŠ – finančné prostriedky na 

originálne kompetencie už nebudú poskytované prostredníctvom všeobecne záväzného nariadenia ale 

na základe zmluvy, je podpísaná a zverejnená 

- Schválenie dotácie z rozpočtu obce rozpočtovým organizáciám a právnickým osobám v obci –

podpísané sú už Zmluvy o poskytnutí dotácie, Rímskokatolícka cirkev podala dodatočne 

vyúčtovanie dotácie za rok 2023 podľa odsúhlasenia predĺženia termínu a podpísaná je zmluva na 

rok 2024.  

PhDr.Z. Čížiková – je doplnené na stránke obce tlačivo k podaniu žiadosti o dotáciu? 

Ing. O. Korenko  – VZN o poskytovaní dotácii presne hovorí, čo majú v žiadosti uvádzať, je 

definovaných päť žiadaných údajov, tlačivo je prílohou len k vyúčtovaniu dotácie 

PhDr. Z. Čížiková – keď bol v žiadosti uvedený konkrétny účel a akcia sa nekonala, vyúčtovanie sa 

na inú akciu nemôže dať, chceme všeobecné pomenovanie účelu alebo konkrétnu akciu. Pre 

zjednodušenie a aj aby nedochádzalo k chybám, dať originálne tlačivo žiadosti, nech je dostupné 

a nech majú všetci rovnaké 

D. Liptáková – treba uvádzať viac akcií a počítať so zmenou, tlačivá majú zverejnené aj iné obce, 

môžeme spracovať aj my   

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne odporúča starostovi obce vypracovať formulár na 

žiadosť na poskytnutie dotácie z rozpočtu obce a informovať dotknuté právnické osoby 

a rozpočtové organizácie.   

- Schválenie odmeny predsedovi DHZO – schválená odmena bola vyplatená  

PhDr. Z. Čížiková – či nie je vhodnejšie dať odmenu nie predsedovi ale na DHZO, aký to má daný 

zámer 

Starosta – je to odmena za činnosť počas roka, preberá ju predseda a v jeho kompetencii je 

prerozdeliť na členov, nie sú to finančné prostriedky na činnosť zboru.  

PhDr. Z. Čížiková – preberá to jedna osoba a do budúcna sa môže stať, že nebudú použité tak, ako  

je zámer  

Starosta – je to v zmysle zásad o odmeňovaní, ak by sme zistili, že je problém, môžeme to zmeniť 

v zásadách  

- Schválenie Plánu hospodárskeho a sociálneho rozvoja na roky 2023 – 2030 

- Schválenie Konunitného plánu sociálnych služieb na roky 2023 – 2030 – oba programy sú 

zverejnené na stránke obce, zaslané boli na PSK.  

- Neschválenie ponuky predkupného práva na pozemok v IBV Sad – písomne boli vlastníci pozemku 

o rozhodnutí obce informovaní 

- Jednať s vlastníkmi pozemkov určených pre IBV Baňa o navrhovanej kúpnej cene 15 €/m2 za 

pozemky orná pôda, a predpokladanej spätnej ceneza pozemok zo sieťami na výstavbu v cene 40  

€/m2 – doplnilo sa niekoľko podpisov pre súhlas na vydanie územného rozhodnutia pre IBV, ale 

návrh vlastníkov je odpredaj pozemku obci na výstavbu sietí v cene 30,- €/m2. Po prepočte nákladov 

na pristúpenie tejto ceny by to bolo na výkup 393 600 € na pozemky, 500 tis. € na siete a predpoklad 

je, že 90% vlastníkov už nemá záujem o spätné odkúpenie od obce. Predajná cena stavebných 

pozemkov sa bude odvíjať od znaleckého posudku. Ak by sa nezískal súhlas všetkých vlastníkov 

na územné rozhodnutie alebo nebola možná dohoda na cene so všetkými vlastníkmi, je možnosť 

skrátiť plánovanú IBV iba na pozemky súhlasiacich vlastníkov, t.j. asi prvá polovica IBV.  

Ing. O. Korenko – ďalšia možnosť je vykúpiť časti pozemkov len na cestu v šírke 7-10 m a vlastníci 

by si sami odpredávali záujemcom a výstavbu.  
Vlastníci nesúhlasia s vyvlastňovaním pozemkov na cestu, už v roku 2007 sa predávali pozemky v inej 

lokalite Šváboviec za vyššiu sumu, aj keď je toto iné umiestnenie IBV aj štruktúra obyvateľov je iná, 

považujú 15 €/m2 za nízku sumu, a navrhujú sumu podľa dnešnej diskusie. Obec nemá záujem vlastniť 

stavebné pozemky v tejto lokalite, zámerom je odkúpiť za čo najnižšiu cenu, aby pri narátaní nákladov 

na siete nemuseli spätne odkupovať vlastníci za vysokú cenu.  
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D. Liptáková – možno zistiť záujem, kto tam chce stavať, chceme vytvoriť bytové podmienky pre našich 

občanov, nechceme si tu priťahovať z ďalších obcí.  

Ing. Ľ. Tkáč – pokračovať ďalej v zisťovaní záujmu o odpredaj a o výstavbu, nič nás nesúri, kým nebude 

jasné niektoré riešenie  

Bod F 1 zo dňa 15.12.2023 ostáva v plnení.  

 

Z interpelácií:  

- Odpis pohľadávok daní a poplatkov sa presúva na rok 2024 pri záverečnom účte alebo pri stretnutí 

finančnej komisie – niektoré z nedoplatkov už boli uhradené, nájdeme riešenie ako postupovať 

a vymôcť čo najviac z nedoplatkov 

- Uverejnenie kalendára podujatí na rok 2024 – kalendár bol spracovaný a dodaný do domácnosti.  

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení  

zo zasadnutia konaného dňa 14.12.2023. 

 
5. SPRÁVA KONTROLÓRA OBCE O KONTROLNEJ ČINNOSTI V ROKU 2023 

    Správu predložil hlavný kontrolór Ing. Ondrej Korenko. Jednotlivé kontroly boli vykonávané 

podľa schváleného plánu kontrolnej činnosti na I. a II. polrok 2023. Vykonané kontroly boli 

zamerané: na kontrolu tvorby a čerpanie rozpočtu obce so stavom k 31.03, 31.06. a 30.9.2023, 

vydané dve opatrenia, ktoré boli splnené, so zameraním na kontrolu účtovných dokladov boli dve 

kontroly, navrhnuté štyri opatrenia, jedno je splnené a tri sú v plnení, na kontrolu plnenia uznesení 

prijatých na zasadnutiach obecného zastupiteľstva, dve kontroly, neboli navrhované opatrenia, 

kontrola evidencie žiadosti o poskytnutie informácií podľa Zákona o slobodnom prístupe 

k informáciám č. 211/2000 Z.z. doručené ZŠ s MŠ Švábovce za rok 2022 – bez opatrení, so 

zameraním na kontrolu účelového použitia a zúčtovania poskytnutých finančných prostriedkov 

z rozpočtu obce neziskovým organizáciám v rozsahu nakladania s týmito fin. prostriedkami 

v zmysle VZN č. 4/2005 – o podmienkach poskytovania dotácií z rozpočtu obce za rok 2022 

vyplynulo jedno opatrenie, ktoré je splnené, so zameraním na kontrolu účelu použitia finančných 

prostriedkov poskytnutých obcou Švábovce Evanj. Materskej škole, bez opatrení.  Z roku 2022 

ostalo v plnení opatrenie z kontroly dodržiavania zákona 211/2000 o slobodnom prístupe 

k informáciám, so zameraním na povinné zverejňovanie informácií zo strany obce na webovej 

stránke obce, opatrenie splnené. V priebehu roka 2023 boli vypracované dve stanoviská, 

k záverečnému účtu a návrhu rozpočtu. Pri jednotlivých kontrolách neboli zistené nedostatky 

týkajúce sa porušovania rozpočtovej disciplíny v zmysle zákona o rozpočtových pravidlách 

územnej samosprávy ani neoprávneného nakladania s finančnými prostriedkami, nehnuteľným 

a hnuteľným majetkomobce. 

Obecné zastupiteľstvo sa hlasovaním jednomyseľne berie na vedomie Správu kontrolóra obce 

o kontrolnej činnosti v roku 2023. 
 

6. ZÁSADY HOSPODÁRENIA S FINANČNÝMI PROSTRIEDKAMI OBCE ŠVÁBOVCE 

V súvislosti so zmenou zákona o nakladaní s majetkom obce boli vypracované Zásady hospodárenia 

s finančnými prostriedkami obce Švábovce, ako dokument pre monitorovací režim, ozdravný režim 

a nútenú správu, ktorý bude obec po ich schválení uplatňovať.  

Ing. O. Korenko – novum novelizácie zákona č. 583/2004 o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy je, že prostriedky rezervného fondu sa dajú použiť aj na vykrytie schodku z bežného 

rozpočtu, ale rezervný fond len ktorý vznikol ako plus z bežného rozpočtu minulých rokov. 

Starosta – ak by bola v priebehu roka rozpočtová požiadavka zo strany právnickej, fyzickej osoby 

alebo organizácie, ktorú by chcela zapracovať do rozpočtu ďalší rok, je k tomu pripravené tlačivo 

len ho vypíše, súčasťou dokumentu sú aj iné tlačivá.  

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne schvaľuje Zásady hospodárenia s finančnými 

prostriedkami obce Švábovce. 
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7. POŽIARNY PORIADOK OBCE ŠVÁBOVCE 

    Aktualizovaný bol Požiarny poriadok obce Švábovce, upravené boli niektoré termíny, 

zodpovedné osoby, zoznam techniky DHZO, hydrantov v obci, dôležité kontakty na členov DHZO 

a záchranné služby. Povinnosť mať spracovaný požiarny poriadok vyplýva zo zákona č. 314/2001 

Zb. o ochrane pred požiarmi a Vyhlášky MV SR č. 121/2002 Z.z. o požiarnej prevencii v znení 

nesk. predpisov, Požiarny poriadok je zverejnený na stránke obce.  

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne schvaľuje Požiarny poriadok obce Švábove. 

 
8. ZMLUVA O ZRIADENÍ VECNÉHO BREMENA S PVS, a.s. 

    Zmluva o zriadení vecného bremena na vodnú stavbu splašková kanalizácia na Severe 

realizovanú v roku 2023 na pozemkoch vo vlastníctve obce. Obec odovzdáva stavbu do správy PVS, 

a.s., bezplatne, bude vykonávať správu a údržbu kanalizácie. Na tomto úseku už sú vybudované 

všetky siete, a môže sa vybudovať cesta, čo je už povinnosťou Obce Hozelec.   

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne schvaľuje Zmluvu o zriadení vecného bremena 

s PVS, a.s.  
 

9. DODATOK K ZMLUVE O POSKYTOVANÍ SLUŽBY OSVETLENIA S VSD, a.s. 

    Dodatok č. 3 k zmluve o poskytovaní služby osvetlenia vyplynul z nevyhnutnej opravy verejného 

osvetlenia, a to poruchy na trase rozvádzača pri škole, pravdepodobne pri ukladaní optického kábla 

bolo poškodené vedenie verejného osvetlenia a spôsobovalo výpadky osvetlenia. Opravu 

zrealizovala VSD, a.s. v cene cca 2000,- €, pričom rozpočítali túto sumu a od marca 2024 do 

decembra 2028 zvyšujú mesačnú platbu za verejné osvetlenie o 35,- €, t.z. z 1115 € na 1150 € /mes. 

V dodatku sú uvedené, ktoré podperné body sú VSD, a.s. a ktoré sú majetkom obce, a v prípade 

opravy jednotlivých bodov budú podľa toho znášané náklady. Porucha sa prejavila po dvoch rokoch 

od realizácie optiky, preto nebolo možne riešiť zúčtovanie nákladov cez poistenie. 

Obecné zastupiteľstvo sa hlasovaním jednomyseľne schvaľuje Dodatok č. 3 k Zmluve 

o poskytovaní služby osvetlenia s VSD, a.s.  

 
10. NÁVRH  VZN č. 1/2024O POSKYTOVANÍ FINANČNÉHO PRÍSPEVKU NA STRAVOVANIE 

DôCHODCOV 

Obecné zastupiteľstvo ako kompenzáciu za zvýšené miestne dane a poplatky navrhlo upraviť 

podmienky poskytovania finančného príspevku na stravovanie dôchodcov. Podaný návrh bol 

poskytovať príspevok dôchodcom vo veku od 65 rokov vrátane, ponecháva sa podmienka poberania 

dôchodku nižšieho ako 3,0-násobok životného minima, poskytovanie príspevku osobám 

s invalidným dôchodkom úplným alebo čiastočným bez ohľadu na vek. Výška príspevku je 1,- € na 

obed. VZN určuje potrebné prílohy k podaniu žiadosti na obecnom úrade. Návrh VZN č. 1/2024 

bude zverejnený na pripomienkovanie na úradnej tabuli obce 15 dní pred jeho schvaľovaním.    

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov berie 

na vedomie návrh VZN č. 1/2024 o poskytovaní  finančného príspevku na stravovanie dôchodcov. 
 

11. ŽIADOSŤ O PRENÁJOM ČASTI PARCELY č. KN C 1006/1 

R. Klinko podal žiadosť na prenájom parcely č. 1006/1. Žiadateľ si časť z tejto parcely prihradil 

k nádvoriu rodinného domu a na predmetnej obecnej parcele, po prihradení už na dvore žiadateľa, 

sa nachádza aj poklop k obecnej kanalizácii. Umiestnenie poklopu kanalizácie vraj konzultoval p. 

Klinko s PVS, a.s., tí nemali námietky ak im umožní v prípade poruchy prístup. Prihradená časť 

z obecnej parcely je cca vo výmere 10 m2, obec o tom nemala informáciu a p. Klinko má už takto 

postavené oplotenie pozemku.  

Ing. M. Orolin – pri výstavbe oplotenia podal projekt na ohlásenie drobnej stavby?  

Starosta – preveríme na stavebnom úrade, ale oplotenie časti obecnej parcely určite nemal 

odsúhlasené. Obec ho cez stavebný úrad vyzvala na odstránenie stavby z obecného majetku, 

a žiadateľ nato podal žiadosť o prenájom parcely. Či už k prenájmu alebo odpredaju obecného  
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pozemku musí byť vyhotovený znalecký posudok k určeniu ceny, ak bude obec robiť geometrický 

plán a znalecký posudok, nech je to na náklady p. Klinka. Ďalšie riešenie je, že budeme trvať na 

odstránení stavby oplotenia.  

Ing. M. Orolin – v tej parcele je určite vedený aj vodovod, som za to, nech odstráni oplotenie 

a ohradí si svoj pozemok.  

Obecné zastupiteľstvo hlasovalo o prenájme časti pozemku, hlasovaním jednomyseľne neschvaľuje 

žiadosť o prenájom časti parcely č. KNC1006/1. 

Starosta – preveríme na stavebnom úrade aké ohlásenie alebo povolenie žiadal, a bude to v rokovaní 

na nasledujúcom zasadaní.  

 
12. ŽIADOSTI O VÝSTAVBU OPLOTENIA PARCELY č. KN C 678/75 a 678/73 

Opätovne je v rokovaní žiadosť A Szanislo, ktorá žiada obec o výstavbu oplotenia na hranici medzi 

obecnými pozemkami č. parcely 678/75 a 678/73 a pozemkami vo vlastníctve žiadateľky. 

V decembri 2023 sa žiadosťou obec zaoberala, obecné zastupiteľstvo vzalo žiadosť na vedomie 

a žiadateľka v novej žiadosť dokladá cenovú ponuku na materiál, ktorý by bol na oplotenie 

potrebný. Jedná sa o obecné pozemky, ktoré sú voľne prístupné, verejné priestranstvo vždy susedí 

s pozemkami v súkromnom vlastníctve a obec doposiaľ nerealizovala žiadnu výstavbu oplotenia, 

ani nemala účasť na financovaní nákladov na oplotenie pozemkov v súkromnom vlastníctve 

fyzických či právnických osôb susediacich s verejným priestranstvom. Ďalším rokovaním poslanci 

potvrdili názor, že nebudú robiť rozhodnutia, ktoré by mohli byť precedensom a podnetom na ďalšie 

žiadosti. 

Obecné zastupiteľstvo hlasovalo o nechválení žiadosti hlasmi za traja poslanci a dvaja poslanci Ing. 

M. Orolin a Ing. Ľ. Tkáč sa zdržali hlasovania. OZ neschvaľuje žiadosť o výstavbu oplotenia 

parcely č. KN C 678/75, 678/73. 

 
13. ŽIADOSŤ O ODPUSTENIE POPLATKU ZA ZRÁŽKOVÚ VODU 

Ing. Milan Bobovský, Švábovce 144 žiada o odpustenie poplatku za zrážkovú vodu za rok 2023 a 

nasledujúce s odôvodnením, že v roku 2022 dal vykonať vonkajšiu izoláciu domu proti vlhkosti, 

pričom súčasťou týchto prác bolo aj odstránenie odvodu dažďovej vody do kanalizácie. Nové 

riešenie odvodu dažďovej vody z domu je zberom vody do dvoch 1000 l nádob a vodu používa na 

polievanie záhrady, zostávajúca voda vteká do trativodov v zemi na pozemku a nevteká do 

kanalizácie.    

Starosta - práve táto vetva nie je rozdelená na kanalizácie dažďovú a splaškovú, ale je vybudovaná 

kanalizácia a pri poplatku za zrážkovú vodu ak je možnosť sa napojiť nedáva sa oslobodenie od 

poplatku. Obec má povinnosť starať sa o kanalizáciu, má s tým náklady a občania sa týmto 

poplatkom čiastočne podieľajú na nákladoch údržby, čistenia vpustí a pod.  

Občania užívajú aj chodníky, cesty, ver. priestranstvo, kanály sa zanášajú, obec to udržiava v čistote 

a kanály sú stále funkčné. 

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne neschvaľuje žiadosť o odpustenie poplatku za 

zrážkovú vodu. 
 

14. ZMENY ROZPOČTU  

Predložený návrh na zmenu rozpočtu obce na rok 2024: 

- Rozpočtové opatrenie č. 1 – navýšenie bežných príjmov o 3 700 € výnos dane poukázaný územnej 

samospráve, v bežných výdavkoch použitie na dotácie z rozpočtu obce a kultúrne akcie – kapitálové 

výdavky – na nerozpočtované spracovanie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce, 

Komunitný plán sociálnych služieb, altánok Úsvit a i.  

Starosta - k vydaniu stavebného povolenia pre Altánok na Úsvite žiadal od obce niekoľko stanovísk 

Okresný úrad Poprad, Úsvit a aj časť Severu sú umiestnené ešte v extraviláne obce – mimo 

zastavaného územia obce – robila zamerania aj p. Jarošová. Do budúcna chceme urobiť zmenu 

zaradenia územia, podľa nového platného stavebného zákona by sa mohli aktualizovať intravilány  
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obce. Budúci týždeň má nám vydať posledný dokument OÚ Poprad, aby sme mohli žiadať 

o stavebné povolenie na altánok.    

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne schvaľuje Rozpočtové opatrenie č. 1 / 2024. 

 
15. INTERPELÁCIE  

- Ing. P. Čaky PhD., predseda DHZ – v tomto roku oslávi DHZ Švábovce 100 rokov od založenia 

zboru, chceme pri tejto príležitosti dať vyhotoviť hasičskú vlajku vyšívanú v cene 2 000 € 

a reprezentačné uniformy za 400 – 500 €. Už sme oslovili firmu, ktorá nám vlajku vyhotoví, aby sa 

to do osláv stihlo. Na tento účel neboli rozpočtované finančné prostriedky na tento rok, preto chceme 

požiadať obec o finančnú podporu. Takéto vlajky už iné zbory bežne majú. 

P. Farkaš – vo februári sa konala výročná členská schôdza DHZ, na ktorej bolo členmi navrhnuté 

pripomenúť si túto históriu, osláviť 100 rokov zboru, uctiť si starších členov, ktorí sú ešte medzi 

nami, dekorovať ich, a vlajka by bola pamiatkou, že pri tomto výročí bola vyhotovená. Využívať sa 

bude pri rôznych oslavách, pohreboch a i.  

Mgr. K. Čupková – v iných obciach finančne podporuje činnosť hasičov urbár, napr. na súťaže 

prispieva.  

P. Farkaš – urbár prispel na jánske ohne drevom, aj stôl sme si urobili 

Ing. P. Čaky PhD. – staráme sa o majetok vlastníkov pozemkov, ktorí sú v urbáre, môže obec 

požiadať o finančný príspevok na činnosť HZ, aj každoročne môžu prispieť, používame techniku 

pri zásahoch v lese 

Ing. O. Korenko – minuloročné hospodárenie lesnej spoločnosti  nebolo ziskové, ale môže obec dať 

žiadosť na urbár o finančný príspevok  

Starosta – áno, a oslovím aj väčšie firmy v obci napr. Strojárne, alebo s ktorými spolupracujeme   

P. Farkaš – osláviť chceme spojiť s oslavami Dni obce Švábovce 

Starosta – počítame so spojením týchto akcií, pokúsime sa vyčleniť na toto významné historické 

výročie financie a dôstojne si uctiť činnosť a postavenie hasičského zboru vo Švábovciach. Program 

zostavíme pre obe akcie. Pripraví sa stan pre hostí.  

Ing. P. Čaky PhD. – vlajku už by sme chceli mať na ekumenických službách 

Ing. O. Korenko – zostavte rozpočet nákladov k akcii, čo potrebujete, koľko hostí budete pozývať.  

D. Liptáková – urobiť panely s výstavou fotografií 

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne berie na vedomie žiadosť DHZO o spoluprácu pri 

organizácii osláv 100. výročia DHZO Švábovce – zabezpečení vlajky, uniforiem.    

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne odporúča starostovi obce osloviť právnické osoby 

a organizácie o sponzorské financovanie hasičskej vlajky pre DHZO Švábovce  

  

- PhDr. Z. Čížiková – ako časovo vychádza realizácia rampy na Dome smútku 

Starosta – Ing. Imrich pracuje na projekte, s p. Jarošovou pôjdeme zamerať priestranstvo polohopis, 

výškopis, odošle ho Ing Imrichovi, je to v procese riešenia a v priebehu tohto roka chceme rampu 

vybudovať.   

 

- PhDr. Z. Čížiková – aké sú nové informácie zo strany obce na problematiku zdravotného strediska  

Starosta – momentálne v zdravotnom stredisku funguje detská lekárka a všeobecný lekár pre 

dospelých. Lekáreň Aduscentrum má povolenie z Prešova, že môže uzavrieť prevádzku na rok, Ing. 

Sichrovský zatvoril od 01.02.2024 a uviedol, že sú nízke tržby v lekárni, ale tvrdí, že na dobu štyri 

mesiace a potreboval si aj personálne doplniť lekárničky vo svojich lekárňach v Poprade. Tržby 

v lekárni klesli z dôvodu zmeny v právomoci vystavovania receptov, MUDr. Fulka nepredpisuje 

lieky doporučené odbornými lekármi. Ing. Sichrovský súhlasí aj s riešením, ak by obec našla iného 

záujemcu o prevádzkovanie lekárne vo Švábovciach. Preveril som záujem, a lekárne Dr. MAX nám 

majú v pondelok oznámiť svoje rozhodnutie. Lekáreň nám úzko súvisí s ambulanciou zubného 

lekára, lebo vážny záujem prejavil MUDr. Lászlo Krulik, ale chce si ju zriadiť v miestnostiach na  
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južnej strane, ktoré má v súčasnosti v nájme lekáreň. Ak by sa predefinoval lekáreň Ing. 

Schichrovský z verejnej lekárne na pobočku, postačujú rozmery o podlahovej ploche 70 m2. Vedeli 

by sme im tieto priestory takto upraviť, len to potrebujeme potvrdiť aj zmluvne, že je to už záväzné. 

Zubný lekár Krulik má ambulancie v Ždiari, Smokovci a Poprade, sú traja lekári, a potrebuje si 

preveriť možnosti získania obvodu pre našu ambulanciu. V rozpočte obce máme plánované financie 

na rekonštrukciu ambulancie, čakáme na rozhodnutie lekárne Dr. Max či prídu do nájmu, alebo 

ostáva Ing. Sichrovský. Toto je úlohou do nasledujúceho zasadania preveriť, aby sme rozhodli 

o rekonštrukcii priestorov v ObZS.  

PhDr. Z. Čížiková – môj pohľad na problematiku stavu v zdravotnom stredisku je aj z pohľadu 

informácii od lekárničky v našej lekárni nasledovný. Lekáreň Aduscentrum odchádza, lebo nemá 

predaj, tržby, potrebujeme motivovať ľudí aby tu chodili vyberať recepty od lekárov, čo je teraz 

málo, lebo vypadol zubný, a vypadáva detská lekárka, ktorá už má vysoký vek. Všeobecný lekár 

pre dospelých, ktorého tu máme, sú na neho veľké sťažnosti, vydáva recepty na 30%, nechce 

predpisovať recepty od odborných lekárov, alebo ako on tvrdí nemôže. Ordinuje veľmi krátko, 3 

hod. denne, vydá 15 časeniek, viac neberie, ostatní už musia prísť na ďalší deň. Stáva sa, že  

zdravotná sestra ani nepusti pacientov k lekárovi a odporúča im, čo si majú kúpiť v lekárni. Má veľa 

zanedbaných zdravotných stavov, aj my máme kvôli tomu v rodine. Lekáreň odchádza kvôli nemu, 

ľudia nám odtiaľ odchádzajú aj preto, že si nemôžu vybrať recept, s tým bude bojovať aj Dr. Max. 

Súčasné zatvorenie lekárne je zo strany nájomcu výstrahou, buď zmení svoj prístup všeobecný lekár, 

alebo končí lekáreň. Možno by bolo vhodné, ak by sa vymenil MUDr. Fulka, vrátila by sa lekáreň, 

vymenil pediater, príde nový zubár a zdravotné stredisko máme funkčné. Ak nepríde žiaden zubár, 

a skončí aj pediatrička, skončí zdravotné stredisko. 

Starosta – ak by sme boli v situácii, že máme záujemcov a robíme si výber lekárov tak by bolo 

dobre, ale my hľadáme lekárov a je nízky záujem ísť ordinovať na dedinu. Ak by sme vypovedali 

MUDr. Fulku a nemáme náhradu, nič sme nezískali, a je to riziko. Rozprával som s ním 

o vystavovaní receptov, jeho postoj je, že nemôže vypisovať od odborných. Dochádza neskôr do 

práce, ale je tu aj o 12-tej aj o 13-tej hodine, a má v tom čase preventívne prehliadky. Zdravotná 

setra je tá istá, ktorá bola u MUDr. Ivanidesa. Zubný lekár má vážny záujem o zriadenie ambulancie, 

vybaví si potrebné na PSK. Detská lekárka zatiaľ nehovorí o odchode. Budem hovoriť aj s MUDr. 

Fulkom aj s Ing. Sichrovským.  

Ing. Ľ. Tkáč – na rekonštrukciu zubnej ambulancie mal by dať lekár plán, ako čo robiť, umývadlo, 

obklady a ostatné. Myslím, že už keď tu bude prerobené tak neodíde, a ostane v ambulancii.  

Starosta – budem to ďalej riešiť, podľa nového zákona o majetku obcí musíme mať znalecký 

posudok, pripravíme zámer na prenájom priestorov.  

 

- Mgr. K. Čupková – zapojiť sa do výzvy COOP Jednota s.d., ak je v obci ich predajňa, môžeme sa 

zapojiť do grantu a to v rôznych oblastiach – na športoviská, na zastávky, na opekanie, altánky, 

lavičky. Treba podať tri rôzne projekty do 6 tis. €, budú zverejnené v predajni a ľudia za ne hlasujú. 

Návrh je spracovať projekt pre priestranstvo na opekanie, dráhu na športovisku a hasiči chcú  

cvičisko  s  prvkami  na ihrisku,  detské ihrisko, altánok na Úsvite a i.  Môže  byť  aj  úprava 

zelene, za školou vyrovnali terén ale je tam kamenie, ak by chcel niekto niekde vysypať zeminu, 

tam by to bolo vhodné. Pod záštitou obce môže dať návrh aj iná organizácia napr. ZŠ s MŠ. Termín 

podania do 31.03.2024.  

Ing. Ľ. Tkáč – alebo prístrešok na futbalovom ihrisku, keď prší a je futbalový zápas, aby diváci boli 

pod strechou 

Obecné zastupiteľstvo hlasovaním jednomyseľne odporúča zapojenie Obce Švábovce do 

„Programu podpory lokálnych komunít“ Nadácie COOP Jednota.  
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- Mgr. K. Čupková – informácia z členskej schôdze hasičov - je zvolávací systém FIREPORT, na 

zvolávanie hasičov v prípade požiaru, aplikácia stojí 15,40 € mesačne za 150 kreditov, 1kredit je 

jeden hovor alebo 1 SMS. Hasiči, zatiaľ dobrovoľné zbory Prešovský kraj budú zapojení do 

skúšobnej verzie tejto aplikácie, prostredníctvom ktorej predseda oznámi členom, kde je požiar 

a kde sa stretnú. Odstráni sa tým zdĺhavé informovanie postupným telefonovaním každému 

z hasičov samostatne. DHZO Hozelec už sú registrovaní v aplikácií i ďalšie obce. Jednáme s PK 

aby to nemuselo byť na celý rok ale do októbra, dá sa sledovať koľko je využitých kreditov a 

fakturácia je 1x ročne.  Bola by to veľká pomoc pre hasičov.  

Starosta – súhlasim, môžete to pripraviť 

 

- D. Liptáková – 18.05.2024 bude Stavanie mája a deň matiek.  

Starosta – konal sa XX. Ples Švábovčanov, bolo menej ľudí, lebo v okolí bolo sedem plesov, ale 

všetci sa dobre zabávali, tancovali, dosť miesta bolo na parkete bez tlačenia, tombola bola bližšie 

pri hosťoch, že si mohli pozrieť ceny, vyvesené boli fotografie z predchádzajúcich plesov. 

 
16.  ZÁVER 
Uznesenia zo zasadnutia prečítala PhDr. Z. Čížiková. Starosta obce poďakoval kontrolórovi obce 

Ing. Ondrejovi Korenkovi za dlhoročnú prácu vo funkcii kontrolóra obce, za dobrú spoluprácu, 

pomoc, rady a podnetné návrhy pri správe a vedení obce, aj jeho zásluhou obec prosperuje, 

a odovzdal Ing. Korenkovi ďakovnú plaketu. Ing. O. Korenko taktiež poďakoval za spoluprácu, 

bolo to neľahkých 29 rokov výkonu funkcie hlavného kontrolóra obce, kedy sa muselo riešiť 

vysporiadanie vlastníctva obecných pozemkov, ktoré užívali súkromné osoby, komasácia 

pozemkov, pozemkové úpravy, všetko to bolo posunom obce vpred.  

Starosta poďakoval ostatným prítomným za účasť na zasadnutí a zasadnutie obecného 

zastupiteľstva ukončil.    

 

Vo Švábovciach, dňa  16. 02. 2024 

 

Zapísala:  Bc. Jarmila Winczlerová 

 

 

Starosta obce :                  Mgr. Juraj Šimko                           .................................................... 

 

Overovatelia zápisnice:   PhDr. Zuzana Čížiková                .....................................................    

 

                                         Dana Liptáková                             ..................................................... 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


